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§ 111  

Adjungering 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott adjungerar Lisskulla Zayane (MP) till dagens 
sammanträde. 
 
- - - - - 
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§ 112 Dnr KFKS 2017/14 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
Anmälningar KSAU 2017-09-19 
Ärende Åtgärd/ansvar 
Skrivelser   
  
Områden av riksintresse för friluftsliv i 
Stockholm, Länsstyrelsen Sthlm 

 

Revisionsskrivelse 2017-09-01 med frågor 
med anledning av brev från 
kommunmedborgare (PUL) 

 

Övrigt  
Brev från kommunstyrelsens ordförande 
Mats Gerdau till Regeringen om 
etableringsplaner för nyanlända flyktingar 

 

 
- - - - - 
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§ 113 Dnr KFKS 2017/10 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
 
Delegationsbeslut KSAU 2017-09-19 
Ärende Beslutsfattare Datum 
Beslutsattestanter 
kommunstyrelsen 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2017-09-04 

Beslutsattestanter sociala 
tjänster 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2017-09-04 

Nya enheter och ändrade 
ansvar inom territorieområdet 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2017-09-07 

Dokumenthanteringsplan för 
exploateringsenheten 

Administrativ direktör Mats 
Bohman 

2017-06-08 

 
- - - - - 
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§ 114 KFKS 2017/470 

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att samtliga partier som fick 
kommunalt partistöd i Nacka för år 2017 har redovisat användningen och kan erhålla 
partistöd för 2018. 
 

Ärende 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka för verksamhetsår 2016 har redovisat användningen. Redovisningarna 
från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och uppfyller kommunens 
krav på redovisning. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 augusti 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 115 Dnr KFKS 2016/932 

Kommunal borgen för Vintersportcentrum  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande på nio miljoner 
kronor med maximalt tio års amortering för lån som Saltsjöbadens skid- och 
friluftscentrum AB upptar för Vintersportcentrum i Saltsjöbaden. Aktiebolaget ska som 
säkerhet för borgensåtagandet lämna säkerhet i form av företagshypotek. Aktiebolaget ska 
årligen redovisa resultat- och balansräkningar för aktiebolaget och halvårsvis saldot på 
banklånet till kommunen.  

Ärende 
Kommunfullmäktige beviljade den 19 oktober 2015, §259, idrottsföreningarna 
Saltsjöbadens IF, Fisksätra IF och Saltsjöbadens Golfklubb borgen på nio miljoner kronor 
för Vintersportcentrum. Saltsjöbadens IF och Saltsjöbadens Golfklubb har bildat ett 
aktiebolag ”Saltsjöbadens skid- och friluftscentrum AB” som ska bygga och driva 
vintersportcentrum. Aktiebolaget ansöker därför om kommunal borgen för att bygga 
Vintersportcentrum. Det redan beviljade borgensåtagandet kommer aldrig att användas, 
eftersom föreningarna istället valt att bilda ett aktiebolag för byggandet och driften.  
 
Bedömningen är att aktiebolaget ur ett ekonomiskt perspektiv klarar de krav som bankerna 
ställer. Ekonomin i de föreningar som äger aktiebolaget har de senaste åren varit stabil. 
Aktiebolaget lämnar säkerhet i form av företagshypotek vilket minimerar kommunens risk.  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 augusti 2017 
Borgensansökan 
Bolagsordning 
Investering och årskostnader 
Karta över området 
Projektsammanfattning 
Tidigare kommunfullmäktigebeslut 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 116 Dnr KFKS 2017/19  

Inköp av mottagare för satellitsystem för navigerings- 
och positioneringsändamål, GNSS-mottagare  
Investeringsbeslut för enskilda projekt tertial 2 år 2017 kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta beslut om en investeringsram på 
525 000 kr för inköp av tre nya GNSS-mottagare under våren 2018.    

Ärende 
Lantmäterienhetens nuvarande GNSS-mottagare är tio år gamla och behöver ersättas med 
nya mottagare. En investering i tre nya enheter kostas beräknas till 525 000 kr.  
 

Handlingar i ärendet 
Lantmäterienhetens tjänsteskrivelse den 30 augusti 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med lantmäterienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 117 Dnr KFKS 2017/19 

Långtidsprognos 2018-2030 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen.  
 

Ärende 
Nacka kommun står inför en period med en mycket stark befolkningstillväxt, vilket 
kommer att ha effekter på den kommunala ekonomin. Genom att simulera alternativa 
ekonomiska vägval kan långtidsprognosen visa på möjliga ekonomiska effekter vid 
respektive alternativ för perioden till och med år 2030. Underlagen syftar till att möjliggöra 
en ökad långsiktighet i de ekonomiska besluten.  
 
Detta ärende utgår från ett huvudscenario med ett par alternativa scenarier för perioden 
2018-2030. Huvudscenariot är baserat på den beslutade andelen egen fastighetsinvestering 
25 procent och utan kompensation för pris- och löneuppräkning. Två alternativa scenarier 
visar på effekterna av att pris- och lönekompensera med 1 respektive 2 procent årligen 
samt effekten av en 50 procentig egen andel av fastighetsinvesteringar.  
 
Slutsatserna är fortsatt att framför allt att låga uppräkningar av priser och löner är viktiga 
för att möjliggöra en god resultatnivå över tid. Det är också viktigt att hålla nere 
låneskulden för att räntekostnader inte ska ta för stor del i anspråk från den löpande 
verksamheten. Planerade försäljningar av exempelvis mark och låga egna investeringar 
bidrar till att hålla skulden nere. Andra aktörer behöver komma med och finansiera 
investeringar. Att hålla tidplaner i byggnadstakt är av stor vikt för att uppnå 
tunnelbaneöverenskommelsens mål. Det är också viktigt att ha god kontroll på byggandet 
så att exempelvis skolor står klara i rätt tid, inte för sent och inte heller för tidigt.  
 
Viktiga frågor att arbeta med är beslut kring vad som ska genomföras, när det ska ske och 
även vad det är som inte ska genomföras. Under den kommande perioden kommer 
styrning och precision vara viktiga områden att fokusera på för kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 september 2017 inkluderande bilaga 1 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. I 
protokollsanteckningen instämde Monica Brohede Tellström (L) och Khashayar 
Farmanbar (S). 
 
”Det är bra att kommunen numera har en långtidsprognos som uppdateras varje år. Det är 
intressant att se hur staplarna förändras i förhållande till parametrarna uppräkningar och 
investeringar. I det huvudalternativ som förespråkas så ligger investeringsgraden på 25% 
och uppräkningen på 0%. Det sistnämnda kommer dock inte att vara möjligt varje år och 
dessutom inte generellt i alla verksamheter.” 
 
- - - - - 
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§ 118 Dnr KFKS 2017/553 

Kommunstyrelsens mål och budget 2018-2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Ärende 
Det här ärendet omfattar förslag till mål och budget för kommunstyrelsens egna 
ansvarsområden, för perioden 2018-2020. Förslagen bygger på de ramar som 
kommunstyrelsen noterade den 19 juni 2017, § 194. Förslaget innebär en ökning på 5 
miljoner kronor jämfört med den ram som presenterades för kommunstyrelsen i juni. 
Valnämndens beviljade medel föreslås ökas 4,7 miljoner kronor då 2018 är ett valår. 
Kommunfullmäktiges budget föreslås ökas med 0,3 miljoner kronor jämfört med 2017. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 september 2017 
Mål och budget 2018-2020 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet ska överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 119 Dnr KFKS 2017/611 

Ändrat checkbelopp arbetsmarknadsinsatser 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige bryter ut ersättningen för kurs i svenska för invandrare och fastställer 
checkbeloppet till 6 080 kronor för språk- och arbetsintroduktion inom kundvalet 
arbetsmarknadsinsatser. 
 

Ärende 
Checken språk- och arbetsintroduktion finns inom kundvalet arbetsmarknadsinsatser. 
Anordnare inom kundvalet arbetsmarknadsinsatser ges ersättning för att tillhandahålla svenska 
för invandrare. Svenska för invandrare är dock en insats i ett annat kundval. Anordnaren 
kan alltså tillhandhålla insatsen antingen genom att själv vara auktoriserad inom kundvalet 
svenska för invandrare, alternativt sluta överenskommelse med en annan anordnare inom det 
aktuella kundvalet. I den nuvarande checken ges anordnaren inom kundvalet 
arbetsmarknadsinsatser således ersättning som avser en insats i ett annat kundval. Detta 
medför en otydlighet i kundvalet samt extra administration. 
 
I syfte att renodla kundvalen samt att underlätta för anordnarna föreslås att 
ersättningsdelen, 1 250 kronor, för kurser i svenska för invandrare reduceras från kundvalet 
arbetsmarknadsinsatser och checkbeloppet ska fastställas till 6 080 kronor.  
 
Anordnare inom kundvalet arbetsmarknadsinsatser har ett samlat ansvar att samordna alla 
insatser och kontakter med myndigheter för att åstadkomma snabbaste vägen till egen 
försörjning. Detta oavsett om ersättningen inkluderar specifika insatser eller ej. 
 
Den föreslagna förändringen medför inga negativa effekter i kundernas möjlighet till snabb 
väg till egen försörjning och är kostnadsneutral. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 september 2017 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017, § 99 
Arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017, § 59 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017, § 99 
Ärendet bordlades. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017, § 59 
Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige fastställer checkbeloppet till 6 080 kronor för språk- och 
arbetsintroduktion inom kundvalet arbetsmarknadsinsatser. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att det nya checkbeloppet börjar gälla från den 1 
oktober 2017. 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Justeringen i checkbeloppet är en teknikalitet för att få budgeten till rätt post vilket i sig 
inte är konstigt. Det anmärkningsvärda är att checksystemet i vissa delar är 
svårgenomförbart och lätt skapar ökad administration.” 
- - - - - 
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§ 120 Dnr KFKS 2017/492 

Styrdokument i Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar att anta ”Styrdokument i Nacka kommun” enligt bilaga 1 
till tjänsteskrivelsen daterad den 1 september 2017. Beslutet gäller för hela Nacka 
kommuns organisation. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att de styrdokument som tidigare antagits av 
kommunstyrelsen eller annan nämnd, i form av program/plan, strategi, policy eller 
motsvarande, som inte är angivna i Redovisningen av styrdokument i Nacka kommun, 
bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 1 september 2017, upphävs.  

3. Kommunstyrelsen uppdrar till nämnderna att genomföra översyn av styrdokument 
inom sina ansvarsområden så att dessa följer Styrdokument i Nacka kommun. 
Översynen ska vara klar senast den 1 januari 2018.   

 

Ärende 
Kommunens förtroendevalda har möjlighet att genom styrdokument beskriva hur de vill 
realisera den politiska styrningen. I Nacka kommun finns det ett flertal olika typer av 
styrdokument. Vid en övergripande inventering kan det konstateras att styrdokumenten 
används och antas på olika sätt. Det saknas en enhetlig struktur av styrdokumenten vilket 
medför att de inte får avsedd effekt och nytta. Det föreslås därför att kommunstyrelsen 
antar ”Styrdokument i Nacka kommun”  och därigenom ramarna för styrdokument för att 
åstadkomma en enhetlig uppbyggnad och definition av kommunens styrdokument. I 
Styrdokument i Nacka kommun tydliggörs att dokumenten ska utgå från Nacka kommuns 
styrmodell. Styrdokumentet ska på så sätt användas som ett verktyg för att förverkliga 
politiska mål och tagna beslut.  
 
Vid den övergripande inventeringen har respektive enhet i kommunen anmält aktuella 
styrdokument. För att skapa ordning och en god översikt är det viktigt att inaktuella 
styrdokument hanteras. Det föreslås därför att de styrdokument som tidigare har antagits 
av kommunstyrelsen och nämnderna, i form av program/plan, strategi, policy eller 
motsvarande, som inte är angivna i Redovisningen av styrdokument i Nacka kommun, upphävs. 
För att säkerställa det fortsatta behovet och nyttan med samtliga styrdokument behöver 
varje nämnd göra en översyn. Översynen ska även se till att dokumenten följer de 
föreslagna ramarna för styrdokumenten i Nacka kommun.  
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Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 september 2017 
Styrdokument i Nacka kommun 
Redovisning av styrdokument i Nacka kommun 
 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms 
yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 121 Dnr KFKS 2017/610 

Utredning om sommarjobbscheck 

Beslut 
Ärendet återremitteras för att utreda hur en platstjänst skulle kunna organiseras och vad 
kostnaderna skulle bli, samt på vilket sätt jobbpengen lett till fler feriejobb i Uppsala och 
om förutsättningarna för detta skiljer sig åt från i Nacka.  
 

Ärende 
I mål och budget för 2017-2019 har arbets- och företagsnämnden fått i uppdrag av 
kommunfullmäktige att utreda ett eventuellt införande av sommarjobbscheck. 
I år omfattar verksamheten feriejobb för 430 ungdomar och till en kostnad om 4,3 miljoner 
kronor. En alternativ finansieringslösning kan vara att kommunen lånar ut feriearbetare till 
företag och eller organisationer och där kommunen är arbetsgivare. Alternativa 
finansieringslösningar kan vara att kommunen subventionerar arbetsgivare eller 
organisationer via kundval eller jobbpeng. Samtliga alternativ har försvårande 
omständigheter kopplat till lagstiftningen. För att kommuner ska ha befogenhet att ägna sig 
åt en verksamhet eller vidta en åtgärd krävs att den faller inom den allmänna kommunala 
kompetensen. Den kommunala kompetensen anger de uppgifter en kommun får utföra. 
Att feriearbetare lånas ut till enskilda företag kan betraktas som ett understöd åt enskild, 
vilket inte ryms inom den allmänna kompetensen. Även det arbetsmiljöansvar som följer av 
att kommunen är arbetsgivare för de anställda ungdomarna talar emot att dessa placeras i 
verksamheter där arbetsgivaren inte har uppsikt eller råder över arbetsmiljön. I 
sammanhanget ska det även lyftas fram att det är oklart om en sommarlovscheck skulle 
leda till fler feriejobb till oförändrad kostnad.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017, § 102 
Arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017, § 58 
Arbets-och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 8 september 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 augusti 2017, § 102 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017, § 58 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarlovscheck som subvention till enskilda 
arbetsgivare för att åstadkomma feriejobb till ungdomar. 
 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Maria Raner (S) och Hans 
Peters (C), att ärendet återremitteras för att utreda hur en platstjänst skulle kunna 
organiseras och vad kostnaderna skulle bli, samt på vilket sätt jobbpengen lett till fler 
feriejobb i Uppsala och om förutsättningarna för detta skiljer sig åt från i Nacka.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms 
yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande 
 
”Vänsterpartiet har i våra senaste budgetförslag haft med att alla Nacka-ungdomar i 
gymnasieåldern ska erbjudas sommarjobb genom kommunen. Flera kommuner löser det 
inom ramen för den kommunala verksamheten men det förslag som nu återremitterats 
föranlett av motionen om sommarjobbscheck skulle kunna vara ett kompletterade 
sätt.  Således ställer vi oss positiva till det.” 
 
- - - - - 
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§ 122 Dnr KFKS 2016/1104 

Plan för hantering av extraordinära händelser 2017–2018 
Återremitterat ärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta plan för hantering av extraordinära 
händelser 2017 - 2018. 
 
Kommunstyrelsen noterar att det kommer att göras en översyn av styrdokumenten 
gällande allvarliga händelser till början av nästa mandatperiod, och att informationsvägarna 
i samband med kriser ska utvecklas. 
 

Ärende 
Kommunen har idag flera olika styrdokument för hantering av kriser, och dessa är delvis 
överlappande. Att det finns flera dokument beror på att det framgår av lag, förordning eller 
överenskommelse att dessa styrdokument ska finnas. Behovet av en plan för hantering av 
extraordinär händelse är ett krav för att kommunen ska få stadsbidrag för att hantera dessa 
händelser och framgår av en överenskommelse mellan SKL (Sveriges Kommuner och 
Landsting) och MSB (Myndigheten för samhällsskydd och beredskap). 
Stadsledningskontoret kommer att göra en översyn av styrdokumenten och ta fram 
utvecklade som kan antas i början på nästa mandatperiod.  
 
För att styra och leda kriser finns flera samverkansorgan på både regional nivå och inom 
kommunen. Dessa har fungerat väl under de senaste större kriser som varit. Det finns ett 
behov av att utveckla informationsvägarna inom kommunen. Det är ett arbete som 
kommer att göras omgående. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 augusti 2017 
Program för hantering av extraordinär händelse 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2017, § 167 
Kommunstyrelsen återremitterade ärendet för att förtydliga hur kommunens organisation 
för krisledningar leder, samordnar, samverkar och säkerställer samband för att hantera en 
extraordinär händelse. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 123 Dnr KFKS 2017/239  

Justerade ägardirektiv Nacka vatten och avfall AB  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar justerade ägardirektiv för Nacka 
vatten och avfall AB. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade på sitt sammanträde den 18 april 2016, §100, att överföra 
kommunens ansvar som huvudman för allmänna vatten- och avloppsanläggningar enligt 
lagen om allmänna vattentjänster och kommunens renhållningsansvar för hushållsavfall 
enligt miljöbalken till ett av kommunen helägt dotterbolag. Det antagna ägardirektivet 
behöver justeras, eftersom vatten- och avfallsbolag inte får lämna koncernbidrag till ägaren.  
 
Förslag till revidering innebär att punkten om att bolaget ska lämna utdelning och/eller 
koncernbidrag tas bort och ersätts med en punkt om att bolaget betalar en årlig avgift till 
kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 augusti 2017 
Ägardirektiv Nacka vatten och avfall AB 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 124 Dnr KFKS 2017/563 

Revisionsrapport 1/2017 – granskning av 
kommunstyrelsens arbete genom utskott 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
1/2017 – Granskning av kommunstyrelsens arbete genom utskott. 
 

Ärende 
EY har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun granskat 
kommunstyrelsens arbete genom utskott med syfte att bedöma om det finns tydliga, 
lagenliga och ändamålsenliga riktlinjer och delegationsordning för utskotten samt om 
ansvar och roller är tydliga i förhållande till kommunstyrelsen. I granskningen anser EY att 
det finns vissa brister kring delegationsordningen och delegationsbeslut. Utifrån 
granskningen lämnas rekommendationer till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen har fått 
tillfälle att yttra sig över revisionsrapporten och dess rekommendationer. I förslaget till 
yttrande framhålls i huvudsak att delegationsordningen och rutinerna för anmälan av 
delegationsbeslut är förenlig med kommunallagen, men att det i vissa avseenden ska ske en 
översyn av delegationsordningen för att säkerställa att det inte råder någon otydlighet om 
vad som avses i berörda delegationspunkter. Vidare framgår att rutin om anmälan av 
delegationsbeslut kommer att ändras så att delegatens funktion framgår av listan över 
delegationsbeslut.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 31 augusti 2017 
Revisionsskrivelse med bifogad revisionsrapport 
Stadsledningskontorets förslag till yttrande 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 125 Dnr KFKS 2017/615 

SOU 2017:41, Meddelarskyddslagen – fler verksamheter 
med stärkt meddelarskydd  
Yttrande till regeringen  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över SOU 2017:41, Meddelarskyddslagen – fler 
verksamheter med stärkt meddelarskydd enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen.  
 

Ärende 
Utredningen har haft i uppdrag att se över behovet av stärkt meddelarskydd för 
privatanställda i verksamheter som är helt eller delvis offentligt finansierade, förutom skola, 
vård och omsorg. I utredningen föreslås att inom verksamhet som bedrivs interregional, 
regional och lokal kollektivtrafik ska stärkt meddelarskydd enligt meddelarskyddslagen 
införas. Viss särskild kollektivtrafik ska även omfattas av meddelarskyddslagen. Det är fråga 
om särskilda persontransporter inom färdtjänst, riksfärdtjänst och skolskjuts. Utredningen 
har även gjort en kartläggning av även andra verksamhetsområden för att avgöra om dessa 
är lämpliga att omfattas av ett stärkt meddelarskydd. Utredningen kommer dock fram till 
att även om det kan finnas skäl för att införa stärkt meddelarskydd även i andra 
verksamheter är de negativa konsekvenserna av ett sådant förslag så stora att ytterligare 
områden inte bör omfattas. I kommunens föreslagna remissyttrande framgår i huvudsak att 
kommunen är positiv till att stärkt meddelarskydd omfattar fler verksamheter, men 
efterlyser att det borde ha gjorts en mer djupgående analys om stärkta meddelarskyddet kan 
omfatta även andra offentligt finansierade verksamheter.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 september 2017 
Förslag till yttrande 
Remisskrivelse justitiedepartementet 
Sammanfattning: SOU 2017:41, Meddelarskyddslagen – fler verksamheter med stärkt 
meddelarskydd  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande 
 
”Vänsterpartiet är mycket positiva till att meddelarskydd införs i all kommunalt finansierad 
verksamhet oavsett driftsform. Vi har i Nacka ställt krav på att det ska ingå i kraven på 
utförare i samband med upphandlingar och auktorisation för kundval. Ännu bättre är det 
självklart om det lagstiftas om detta.” 
 
- - - - - 
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§ 126 Dnr KFKS 2017/788 

Valkretsar och valdistrikt för RKL-val 2018 och EU-val 
2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige godkänner förslaget till indelningen av de 52 valdistrikten. 
2. Kommunfullmäktige godkänner förslagen till valdistriktens namn. 
3. Kommunfullmäktige föreslår länsstyrelsen besluta om förslagen till indelning i valdistrikt 
och föreslagna namn på valdistrikten. 
4. Kommunfullmäktige beslutar att förslaget till valkrets- och valdistriktsindelning ska gälla 
för både RKL-valet 2018 och EU-valet 2019. 
5. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun fortsatt ska ha två valkretsar. 
 

Ärende 
En översyn av antal valdistrikt och valkretsar skall göras inför varje valår. Förslaget innebär 
ingen förändring av antalet valkretsar. Förslaget till valdistriktindelning innebär att det blir 
förändringar i mer än hälften av nuvarande 44 valdistrikt och att 8 nya valdistrikt inrättas. 
Antalet valdistrikt kommer då att bli 52. Valdistriktens storlek kommer att variera mellan ca 
1 100 och 2 000 röstberättigade. För valkrets Nacka Västra, ökar antalet valdistrikt med 4 
till 27 valdistrikt och för valkrets Nacka Östra, ökar antalet valdistrikt med 4 till 25 
valdistrikt. Antalet röstberättigade i valkretsarna beräknas enligt prognosen bli drygt 41 000 
för Nacka Västra och drygt 39 000 för Nacka Östra. 
 

Handlingar i ärendet 
Valnämnden den 22 augusti 2017, § 9 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 juni 2017 
Lista över samtliga 52 föreslagna valdistrikt med namn och prognostiserat antal 
röstberättigade.  
Kartor med gränsdragningar för samtliga 52 valdistrikt. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i valnämnden den 22 augusti 2017, § 9 
Valnämnden föreslår kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige: 
1. Kommunfullmäktige godkänner förslaget till indelningen av de 52 valdistrikten. 
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2. Kommunfullmäktige godkänner förslagen till valdistriktens namn. 
3. Kommunfullmäktige föreslår länsstyrelsen besluta om förslagen till indelning i valdistrikt 
och föreslagna namn på valdistrikten. 
4. Kommunfullmäktige beslutar att förslaget till valkrets- och valdistriktsindelning ska gälla 
för både RKL-valet 2018 och EU-valet 2019. 
5. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun fortsatt ska ha två valkretsar. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), enligt följande. 
Kommunstyrelsen föreslås besluta föreslå kommunfullmäktige besluta  
att Nacka kommun ska ha en valkrets i valen 2018 och 2019, 
att i övrigt godkänna valnämndens förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till valnämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Hans Peters yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i enlighet 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Hans Peters reserverade sig mot beslutet. 
Jan-Eric Jansson reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 127 Dnr KFKS 2016/893 

Temadag i skolorna kring brott mot mänskligheten 
Motion den 19 september 2016 av Eric Myrin (SD) och David Bergqvist (SD)  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom det är respektive rektor som 
beslutar om utformningen av skolans undervisning. Kommunfullmäktige noterar även att 
intentionerna bakom förslaget om att öka elevernas kunskap om brott mot mänskligheten 
redan bedöms vara uppfyllda genom läroplanen och den ordinarie skolverksamheten. 
Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Motionärerna anser att kunskapen om förintelsen under andra världskriget är god, men 
många av dagens ungdomar saknar kännedom om totalitära regimer och om brott mot 
mänskligheten som begicks i dåvarande Sovjetunionen, Kambodja, Rwanda och på Balkan.  
Motionärerna föreslår därför att kommunen bör verka för att skolorna i Nacka årligen 
genomför en gemensam temadag om brott mot mänskligheten. 
 
Läroplanerna för skolan anger att utbildningen ska förmedla respekt för de mänskliga 
rättigheterna. Läroplanerna vilar bland annat på FN:s deklaration om de mänskliga 
rättigheterna och skolorna i Nacka och Sverige arbetar aktivt med respekt för alla 
människors lika värde i teori och praktik för alla barn och elever. Det är respektive rektor 
som beslutar om hur undervisningen ska utformas för att eleverna ska få förutsättningar att 
uppnå såväl kursplanernas kunskapskrav som de övergripande målen i läroplanen. Mot den 
bakgrunden är bedömningen att förslaget i motionen ska avslås. Det ska även noteras att 
intentionerna bakom förslaget om att öka elevernas kunskap om brott mot mänskligheten 
redan bedöms vara uppfyllda genom läroplanen och den ordinarie skolverksamheten.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskotts beslut den 25 april 2017, § 25  
Utbildningsnämndens beslut den 22 mars 2017, § 27 
Motionen 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskotts den 25 april 2017, § 25  
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom intentionerna bakom förslaget 
redan uppfylls inom läroplanen och den ordinarie skolverksamheten. 

Beslut i utbildningsnämndens den 22 mars 2017, § 27 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen "Temadag i skolorna 
kring brott mot mänskligheten" av Eric Myrin och David Bergqvist, (SD). 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 128 Dnr KFKS 2017/512 

Motion - Inrätta ett idrottråd eller idrottsforum   
Motion den 29 maj 2017 av Khashayar Farmanbar m.fl (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen ska inrätta ett idrottsråd eller 
idrottsforum. Kommunfullmäktige noterar att föreningar har uttryckt att de är nöjda med 
den dialog som kommunen för med föreningar i olika frågor som berör föreningslivets 
verksamhet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att det ska inrättas ett idrottsråd i kommunen, där föreningar ska 
kunna påverka det som är relevant för idrottsrörelsen.  
 
Bedömningen är att det är föreningslivet som på egen hand ska initiera och driva ett sådant 
råd. Kommunen har redan väl utarbetade rutiner för dialog med föreningslivet där 
föreningar har möjlighet att lämna synpunkter på förslag till beslut i frågor som berör dem. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 juli 2017 
Motion 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 129 Dnr KFKS 2017/586 

Användningen av engångsmuggar 
Politikerinitiativ den 19 juni 2017 av Sidney Holm 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att utreda frågan om användning av 
engångsmuggar utifrån både ett miljömässigt och ekonomiskt hållbart perspektiv. 
 

Ärende 
I ett politikerinitiativ föreslår Sidney Holm (MP) att kommunen ska se över om 
användningen av engångsmuggar i stadshuset kan minska. Stadsledningskontoret har efter 
en kortare utredning kommit fram till att frågan måste belysas ytterligare för att få fram ett 
beslutsunderlag. Stadsledningskontoret föreslår att en utredning av frågan görs. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 augusti 2017 
Politikerinitiativ 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 130 Dnr KFKS 2017/779 

Remiss av motion från kommunfullmäktigen den 11 
september 2017 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 11 
september 2017 enligt tabell. 
 
Motion D-nr Remitteras till Remisstid Inlämnas 

senast 

Motion – Fruktkarta i 
Nacka 
Motion den 11 september 
2017 av Sidney Holm (MP) 

KFKS 
2017/779

Natur- och 
trafiknämnden  

KSAU den 
12 december 
2017 

Den 29 
november 
2017 

 

Handlingar i ärendet 
PM förslag remiss av motion 
Motion 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade remittera motioner enligt PM av den 14 
september 2017. 
 
- - - - - 
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 19 september 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 131 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 


